
Zpráva představenstva společnosti EnVys, a.s. o podnikatelské činnosti a 
stavu jejího majetku za rok 2024 

Úvod 

Představenstvo společnosti EnVys, a.s. předkládá valné hromadě svou zprávu o 
podnikatelské činnosti společnosti a stavu jejího majetku za účetní období roku 2024. Tato 
zpráva je vypracována v souladu s § 435 a násl. zákona o obchodních korporacích. 

Podnikatelská činnost v roce 2024 

Společnost se v lednu roku 2024, po schválení konečné verze energetického zákona, 
rozhodla o definitivním směru a způsobu fungování, a to formou akciové společnosti. 
Jednalo se – a stále jedná – o jedinou vhodnou právní formu, jak přinést do českého 
prostředí komunitní energetiku v celorepublikovém měřítku. Došlo tedy k transformaci 
společnosti ze společnosti s ručením omezeným na akciovou společnost. 

Všechny kroky a činnosti byly prováděny s maximální transparentností. Záměr společnosti 
EnVys byl prezentován na jednáních zastupitelstev, přičemž připomínky, které jsme v rámci 
této komunikace obdrželi, byly následně postupně zapracovány do celého modelu 
fungování. 

V dubnu 2024 byly desítkám obcí zaslány k připomínkování návrhy stanov společnosti 
EnVys, a.s. Zároveň byla ustanovena dozorčí rada společnosti, jejímiž členy se stali zástupci 
obcí i energetického sektoru: 

● PhDr. Václav Marek 
 

● Mgr. Tomáš Jurčeka 
 

● Ing. Aleš Cincibus 

V červnu 2024 byly předloženy obcím první PPA kontrakty tj. dlouhodobé smlouvy o 
dodávce komunitní energetiky EnVys, a.s. 

Koncem srpna 2024 byla dokončena transformace na akciovou společnost a společnosti 
byla zapsána do obchodního rejstříku. Zároveň byl navýšen základní kapitál tak, aby obce 
měly možnost společnost spoluvlastnit.. 

Na konci roku obdržela společnost EnVys nové licence udělené Energetickým 
regulačním úřadem. 

 



Ekonomické výsledky 

Společnost dosáhla v roce 2024 ztráty ve výši 2 429 479,09 Kč. Tato ztráta je způsobena 
zejména účtováním jistotních plateb (rezervací silové elektřiny) na pasivních účtech v 
účetnictví. 

S ohledem na závazky společnosti dodávat zákazníkům vyrobenou elektřinu z konkrétních 
elektráren až do konce životnosti jednotlivých elektráren, bude tento závazek vždy v 
pasivech. Je tedy očekávatelné, že s přibývajícími PPA kontrakty a smluvními závazky 
dodávat elektřinu, bude společnost dlouhodobě účetně ve ztrátě. 

Úpis akcií probíhá kontinuálně. Rozhodovací rychlost obcí však není příliš závratná. Efekty 
mnohých jednání se dostavují s odstupem několika měsíců až roku. Z toho důvodu jsme 
začali PPA kontrakty nabízet všem typům zákazníků. 

Stav majetku společnosti 

V roce 2024 začalo převádění vlastnických práv na další osoby a subjekty podílejícího se na 
komunitní energetice. Jediným a výlučným vlastníkem společnosti již není Ondřej Doležal. V 
srpnu 2024 došlo k rozhodnutí valné hromady o navýšení základního kapitálu, přičemž úpis 
akcií kontinuálně probíhá. 

V roce 2025 očekáváme dokončení úpisu akcií. Množství PPA kontraktů bude s přibližujícím 
se ukončením provozu uhelných elektráren růst. 

Závěr 

Představenstvo společnosti hodnotí rok 2024 jako přelomový a úspěšný z hlediska 
nastavení struktury společnosti a uzavření prvních obchodních vztahů.  

V roce 2025 očekáváme další rozšiřování členské základny, nové smlouvy a aktivní rozvoj 
projektů. Společnost je finančně stabilní a připravena dále naplňovat své cíle ve prospěch 
obcí a občanů. 

Ondřej Doležal 
člen představenstva 
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